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Előszó
Mező János Bálint, a Greenpeace 
Magyarország ügyvezető igazgatója
A zöld ügyekért harcoló szervezetek és emberek 2024-ben sem lélegezhet-
tek fel. Ami a felmelegedést illeti, 2024 ismét rekordot döntött: összesítésben 
ez lett a valaha mért legmelegebb év, meghaladva a korábbi rekordtartót – 
2023-at. A nyár különösen forró volt, több napon is globális átlaghőmérsék-
leti csúcsok dőltek meg, az óceánok vize pedig aggasztó mértékben mele-
gedett. Az emelkedő hőmérsékletnek köszönhetően számos extrém időjárási 
esemény következett be: súlyos árvizek, aszályok, erdőtüzek és hurrikánok 
sújtották a bolygót. Sajnos fegyveres konfliktusok is bőven akadtak: háború 
Gáza és Ukrajna ellen, polgárháború Szudánban és Szomáliában, és a sort 
még folytathatnánk.

Történtek azonban pozitív változások is. A megújuló energiaforrások a glo-
bális áramfogyasztásnak már 30%-át fedezik, főleg nap- és szélenergia 
formájában – az EU-ban és az USA-ban ezzel már meg is előzték a fosszi-
lis energiahordozókat. Az EU-ban végre megszületett a példaértékű termé-
szet-helyreállítási rendelet. A COP29 klímakonferencián 2035-ig 300 milliárd 
dollár klímatámogatást szavaztak meg a fejlődő országoknak (bár ennél jóval 
többre lenne szükség), a COP16 pedig az őslakosok számára biztosított sokkal 
jobb reprezentációt a biodiverzitási kérdésekben. Novemberben sikerült elke-
rülnünk egy gyenge globális műanyagegyezmény létrejöttét, így 2025-ben van 
esély szigorítani a szabályokon.

A Greenpeace Magyarország csapata mindent elkövetett, hogy az ökológiai 
érdekek hazánkban is érvényesüljenek. 2024-ben kampányainkban számos 
mérföldkövet értünk el:

• Kiálltunk a fosszilis energiahordozók kivezetése mellett 
a Mátrai Erőműnél és a nyékpusztai gázmezőn, követelve 
a veszélyes fracking technológia betiltását.

• Elértük, hogy elinduljon az Illatos úti méregraktár felszámolása.
• Komoly civil összefogásban hangosítottuk ki az 

akkumulátorüzemek körüli szennyezések problémakörét.
• A Kúria nekünk adott igazat a Fertő tó megmentése ügyében.
• A Bolygó Közösségi Tér igazi törzshellyé vált 

a zöld témákra nyitott fiatalok körében.

Nem állunk meg, a munkát tovább folytatjuk. Függetlenségünk záloga, hogy 
nem fogadunk el támogatást kormányoktól, politikai pártoktól, vállalatoktól. 
Továbbra is számítunk támogatóinkra és követőinkre, akik mind hozzájárulnak 
ahhoz, hogy Magyarországot összefogással zöld útra tereljük.

„

Manapság egyre több bátorság kell ahhoz, 
hogy az ember ki merjen állni az igazáért. 
A Greenpeace erejének, függetlenségének 
zálogai Ti, a támogatóink vagytok. Veletek 
együtt egy erős szövetséget alkotunk. A politi-
kusok és a nagyvállalatok világszerte képte-
lenek elengedni a végtelen növekedés illúzi-
óját, a profit hajszolását, a magyar kormány 
pedig a rövid távú és jelentéktelen nyeresé-
gek oltárán áldozná fel a jövőnket. Ezt nem 
hagyhatjuk, ezért továbbra is kiállunk egy 
zöld, élhető és békés Magyarország mellett. 
Érted is cselekszünk, amikor egy zöld és 
igazságos jövőért dolgozunk, és azért, hogy 
egyre többen belássák: mindannyian a meg-
oldásban vagyunk érdekeltek. Köszönöm, 
hogy 2024-ben is velünk tartottatok, hogy 
2024-ben is támogattátok munkánkat!

„

Mező János Bálint,  
a Greenpeace Magyarország  
ügyvezető igazgatója
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Kampányunk 
a klímavédelemért

Új klímatörvényért és 
a fosszilisek felhasználásának 
csökkentéséért kampányoltunk

A 2025-ös bezáratásra tett korábbi ígérettel ellentétben márciusban 
a Kormányhivatal 2029-ig meghosszabbította a Mátrai Erőmű kör-
nyezetvédelmi engedélyét. Ez Magyarország utolsó szénerőműve, 
egyben legnagyobb szén-dioxid kibocsátója, ezért számos eszközzel 
léptünk fel az abszurd döntéssel szemben. A helyszínen végrehajtott 
látványos figyelemfelhívó akciónk mellett adatkérelemmel fordultunk 
a kormányhoz a döntés hátterének megértése érdekében, ám mivel 
a kérelmünket elutasították, pert kezdeményeztünk. Ezután április-
ban a környezetvédelmi engedély ellen is pert indítottunk. Nemcsak 
a klíma-, hanem az egészségkárosító kibocsátásokat is kifogásoltuk: 
a hatóság ugyanis arra is engedélyt adott, hogy az erőmű a vonatkozó 
határértéken felül bocsáthasson ki higanyt a légkörbe.

2024-ben önkormányzati választásokat tartottak Magyarországon, 
ezért hangsúlyoztuk a helyi közösségek és helyi döntések szerepét 
a klímaválság megoldásában. Kiemeltük, hogy a klíma- és ökológiai 
szempontoknak alapvetőeknek kellene lenniük a választási kampá-
nyokban, vitákban és persze az utána következő munkában.

Miközben újabb forró, hőhullámokkal teli nyár köszöntött ránk, felhív-
tuk a figyelmet Magyarország klímatörvényének elavultságára. A jog-
szabály nem ad választ azokra a klímaválság által elénk gördített kihí-
vásokra, melyekkel nap mint nap szembesülünk. Ezért Magyarország 

2024-ben folytattuk kampányunkat annak érdekében, 
hogy Magyarország a probléma súlyának megfelelő 
választ adjon a klímaválságra. Felhívtuk a figyelmet arra, 
hogy ehhez egy új klímatörvényre van szükség, amely 
nemcsak a kibocsátások gyors csökkentéséről, hanem 
a már bekövetkezett változásokhoz való alkalmazko-
dásról is rendelkezik.

Mivel a magyar állam még mindig támogatja a fosszi-
lisek felhasználását, sürgettük a káros projektek befe-
jezését: pert indítottunk a Mátrai Erőmű környezetvé-
delmi engedélye ellen, nyilvánosságra hoztuk, hogy 
milyen környezeti kockázatokkal jár a Békés várme-
gyében folyó palagáz-kitermelés, és petíciót indítottunk 
a fracking hazai betiltásáért.

Nagy kép: © Greenpeace
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https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11024/a-greenpeace-szerint-viccet-csinalt-magabol-a-birosagon-a-kormany-a-matrai-eromu-adatkerelmi-pereben/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/10832/veget-vetne-a-klimabunozesnek-a-matrai-eromunel-akciozo-greenpeace/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11043/a-greenpeace-a-birosagon-semmisitene-meg-a-matrai-eromu-kornyezetvedelmi-engedelyet/
https://www.greenpeace.org/hungary/blog/11118/ideje-a-fold-sorsaval-kampanyolni-az-onkormanyzati-valasztason/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11206/uj-klimatorvenyt-kovetel-a-2050-es-magyarorszaggal-kampanyolo-greenpeace/


2050 néven kampányba kezdtünk egy olyan törvény megalkotásáért, 
amely egyszerre csökkenti a károkat és készíti fel a lakosságot az elke-
rülhetetlen változásokra. A kampány keretében interaktív grafikák segít-
ségével mutattuk be, hogyan alakulhat át 2050-re az Alföld, a Mátra, 
a Balaton és Budapest, ha nem történik radikális változás a magyar klí-
mapolitikában. A kampánycél elérése érdekében petíciót is indítottunk.

Nyáron emellett a paksi atomerőműnek a Duna vizére gyakorolt hatá-
sával kapcsolatban is állást foglaltunk, mivel elfogadhatatlannak 
tartjuk, hogy 30 foknál magasabb hőmérsékletű hűtővizet lehessen 
a folyóba engedni.

Decemberben ismét a fosszilis energiahordozókra került a fókusz, 
ezúttal a gázkitermelésre. A Békés vármegyei, nyékpusztai gázme-
zőn álló fúrótoronynál tiltakoztak a Greenpeace-aktivisták a rétegre-
pesztéssel, azaz fracking technológiával folyó gázkitermelés magyar-
országi betiltását követelve. A környezeti kockázatai miatt Európa több 
országában már betiltott eljárást itthon az amúgy is vízhiánnyal küzdő 
Alföldön alkalmazzák. A telephelyen a Clean Air Task Force munka-
társának segítségével súlyosan klímakárosító metán kibocsátását 
fedeztük fel, ráadásul a levegőben határérték feletti rákkeltő benzolt 
mutattunk ki. A fracking veszélyeiről állásfoglalást is közzétettünk, és 
petíciót indítottunk a technológia hazai betiltásáért.

© Járdány Bence / Greenpeace

© Greenpeace

© Greenpeace. Hőkamerás felvétel

© Járdány Bence / Greenpeace

© Filus Norbert, A koncepció az Elephant in the Room közreműködésévél készült.
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https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11206/uj-klimatorvenyt-kovetel-a-2050-es-magyarorszaggal-kampanyolo-greenpeace/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11206/uj-klimatorvenyt-kovetel-a-2050-es-magyarorszaggal-kampanyolo-greenpeace/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11206/uj-klimatorvenyt-kovetel-a-2050-es-magyarorszaggal-kampanyolo-greenpeace/
https://www.greenpeace.org/hungary/cikkek/11225/a-greenpeace-magyarorszag-allasfoglalasa-a-paksi-atomeromu-hutovizenek-dunara-gyakorolt-hatasarol/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11368/latvanyos-akcioval-koveteli-a-fracking-betiltasat-a-greenpeace-a-nyekpusztai-gazmezon/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11368/latvanyos-akcioval-koveteli-a-fracking-betiltasat-a-greenpeace-a-nyekpusztai-gazmezon/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11339/rakkelto-anyagot-talalt-a-levegoben-a-greenpeace-a-nyekpusztai-fracking-gazmezon/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11339/rakkelto-anyagot-talalt-a-levegoben-a-greenpeace-a-nyekpusztai-fracking-gazmezon/
https://www.greenpeace.org/hungary/cikkek/11330/miert-kell-a-frackinget-magyarorszagon-is-betiltani-a-greenpeace-reszletes-allasfoglalasa/


Az akkumulátoripar hazai felvirágoztatásával párhu-
zamosan sajnos a megengedhetetlen szennyezések 
is komoly mértékben megszaporodtak, ezért a méreg-
mentes Magyarországért folytatott küzdelmünk köz-
pontjában 2024-ben az ezekhez az üzemekhez kap-
csolódó ügyek álltak. Komoly civil összefogás mellett 
cselekedhettünk, számos ponton rámutatva a hatósági 
szabályozások gyengeségeire, visszásságaira.

Ezen kívül egy már régebb óta húzódó ügyben, az Illatos 
úti méregraktárnál áttörő sikert értünk el.

Climate and Energy

A hatóságok nem, de mi felléptünk 
a szennyező cégek ellen

A Samsung SDI gödi gyára melletti csőtöréshez a Greenpeace-t feb-
ruár végén riasztotta a Göd-ÉRT Egyesület. Mintákat vettünk az üzem 
melletti termőföldre nagy mennyiségben kifolyó vízből, s a minták 
laboratóriumi vizsgálata jelentős, 200 mikrogramm/liter mennyiségű, 
akkumulátorgyártáshoz használt, magzatkárosító NMP-oldószer jelen-
létét mutatta ki. Az ezt követő adatigényléseink során kiderült, hogy 
városi kommunális eredetű szennyvízről van szó, amely szabálytalan 
módon került oda. A szennyezést bejelentettük a felelős hatóságoknak, 
azonban a hivatalos kivizsgálás azóta is eredménytelen.

Kampányunk a méregmentes 
Magyarországért
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https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/10986/magzatkarosito-oldoszert-talalt-a-greenpeace-a-samsung-gyar-mellett-kiomlo-szennyvizben/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/10986/magzatkarosito-oldoszert-talalt-a-greenpeace-a-samsung-gyar-mellett-kiomlo-szennyvizben/


Salgótarjánban helyi lakosok jelezték nekünk, hogy furcsa, vörö-
ses-sárgás lé folyt a Salgó-patakba az Éltex Kft. salgótarjáni telephe-
lyéről a március 15-i hosszú hétvége alatt. Szakértőink március 18-án 
kimentek a helyszínre, ahol mintákat vettek a patakba folyó szenny-
vízből. A vizsgálat kimagasló mértékben mutatott ki az egészségre 
rendkívül veszélyes vinil-kloridot és diklóreténeket, illetve az arzén-
koncentráció is magasabb volt a megengedett határértéknél. A szeny-
nyezésről és a mintavételről értesítettük az illetékes hatóságokat.

Az Éltex ugyanakkor mindent cáfolt, és megpróbált minket hiteltelení-
teni: ki akart zárni bármiféle kapcsolatot a salgótarjáni telephelyénél 
bekövetkezett szennyezéssel. Ennek nyomán a HírTV egyik riportja 
valótlanságokat állított rólunk, ám sajtóhelyreigazítási kérelmünknek 
végül eleget tettek. A szennyezésről korrekt formában hírt adtak más 
médiumok is, akiktől az Éltex kért helyreigazítást, majd mikor ennek 
nem tettek eleget, beperelte őket. A bíróság elsőfokú ítéleteiben eluta-
sította az Éltex Kft. kereseteit.

Helyi civilekkel tiltakoztunk az 
akkumulátoripar visszaélései ellen
Mivel azt tapasztaltuk, hogy a Magyarországon működő akkumulátor-
gyárak és kapcsolódó üzemeik szennyezések és súlyos balesetek for-
rásai, a gyenge hatósági intézkedések pedig nem tudják meggátolni 
mindezt, elindítottunk egy petíciót. Azonban nem álltunk meg itt: az 
év során számos, civilekkel közös tevékenységet folytattunk a helyzet 
megváltoztatása érdekében.

Májusban közös levelet írtunk a Göd-ÉRT Egyesülettel a Samsung SDI 
üzem felfüggesztett engedélye ügyében, majd közös tüntetésen vet-
tünk részt. Nyílt levélben követeltük, hogy a szennyező cégek helyett 
a lakosságot védjék a hatóságok. A Zöld Országos Találkozón akku-
mulátor témában szekciót szerveztünk, mely különösen nagy érdek-
lődésnek örvendett.

© Greenpeace / Dörgő Zsuzsi © Greenpeace

© Greenpeace / Dörgő Zsuzsi
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https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11031/rakkelto-mereg-omlott-a-salgo-patakba-egy-akkuhulladekot-kezelo-ceg-telephelyenel/
https://www.greenpeace.org/hungary/blog/11039/a-greenpeace-reakcioja-az-eltex-kft-kozlemenyere-a-salgo-patakba-omlo-mergekrol/
https://www.greenpeace.org/hungary/blog/11068/a-greenpeace-kozlemenye-a-hir-tv-a-szervezet-mereseire-vonatkozo-valotlan-allitasaival-szemben/
https://www.greenpeace.org/hungary/blog/11183/a-hatosag-lassan-negy-honapja-nem-talalja-a-salgo-patakot-ert-sulyos-szennyezes-forrasat/
https://www.greenpeace.org/hungary/blog/11183/a-hatosag-lassan-negy-honapja-nem-talalja-a-salgo-patakot-ert-sulyos-szennyezes-forrasat/
https://sites.greenpeace.hu/peticio/akkuszennyezes/
https://drive.google.com/file/d/1XbD8w58-vrpYgHWQZUy_K_JOTeHoiY8_/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1XbD8w58-vrpYgHWQZUy_K_JOTeHoiY8_/view?usp=sharing
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11106/felreertelmezi-a-jogszabalyokat-a-kormanyhivatal-a-samsung-ugyben-a-god-ert-egyesulet-es-a-greenpeace-szerint/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11106/felreertelmezi-a-jogszabalyokat-a-kormanyhivatal-a-samsung-ugyben-a-god-ert-egyesulet-es-a-greenpeace-szerint/
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Júliusban arra hívtuk fel a figyelmet, hogy trükköznek a komáromi 
akkumulátorgyárhoz köthető emissziós határértékekkel, így szabály-
talanul magas NMP-kibocsátást engedélyez a telephelyen a hatóság: 
150 mg/m³-t. Ráadásul akkor három egymás melletti üzemnek is 
volt erre engedélye, amit a jogszabályok alapján egybe kellene szá-
mítani. Ezért hivatalos levélben követeltük a Komárom-Esztergom 
Vármegyei Kormányhivataltól, hogy módosítsa az SK cégcsoporthoz 
tartozó akkugyár és a mellette lévő NMP feldolgozóüzem környezet-
használati engedélyét.

Októberben az országgyűlési képviselőket nyílt levélben szólítottuk fel, 
hogy ne támogassák a törvényjavaslatot, amely szerint az országban 
létesülő akkumulátorhulladék-feldolgozó üzemek helyszínét ezentúl 
az iparügyekért felelős miniszter már a környezeti hatásvizsgálati eljá-
rás előtt kijelölhetné. Emellett a Bolygó Közösségi Térbe szervezett 
eseményünkön szakértők és helyi civilek szólaltak fel az akkumu-
látorüzemek körüli visszaélésekről. Az esemény házigazdája Szalay 
Bence színművész volt.

Végül a novemberi Hungarian Battery Week nyitónapján több mint tíz 
civil szervezettel közösen szólaltunk fel az akkumulátoripari szennye-
zések megfékezése érdekében.

Nemcsak az akkuszennyezésekkel foglalkoztunk azonban: áprilisban 
sikert értünk el az Illatos úti méregraktár évtizedek óta húzódó ügyében. 
A Baranyi Krisztina független polgármesterrel közös, több éves szakmai 
nyomásgyakorlásunkat követően végre megkezdődött a 100 tonnányi 
rákkeltő, kiemelten káros, évtizedek óta betiltott vegyszer maradékának 
eltüntetése az egykori Budapesti Vegyiművek területéről.

© Greenpeace / Dörgő Zsuzsi
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https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11198/szabalytalanul-magas-nmp-kibocsatast-engedelyez-a-hatosag-a-komaromi-akkumulatorgyarnak/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11198/szabalytalanul-magas-nmp-kibocsatast-engedelyez-a-hatosag-a-komaromi-akkumulatorgyarnak/
https://www.greenpeace.org/hungary/sajtokozlemeny/11246/a-greenpeace-tiltakozik-mert-az-iparugyekert-felelos-miniszter-egyedul-donthetne-el-hogy-hol-dolgozzak-fel-az-akkuhulladekot/
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Kampányunk 
a műanyagszennyezés 
felszámolásáért

A januárban életbe lépett, visszaváltható italcsomagolásokra vonatkozó 
kormányrendelet nyomán felmértük, mennyire voltak elérhetőek ezek 
a csomagolások a hazai élelmiszerüzletekben az első negyedévben.

Levélben fordultunk Dr. Raisz Anikóhoz, az Energiaügyi Minisztérium 
illetékes, környezetügyért és körforgásos gazdaságért felelős állam-
titkárához annak érdekében, hogy hazánk támogassa a Greenpeace 
három legfőbb követelését a műanyagszennyezés felszámolásáért az 
ENSZ Környezetvédelmi Programjának áprilisi ülésén. A minisztérium 
válasza itt elérhető.

Október 27-én több száz PET-palackot, alumínium dobozt, chipses zacs-
kót, flakont és sok zsáknyi hulladékot gyűjtöttek össze aktivistáink az 
Óbudai-szigeten, a Duna árvíz után elszennyezett árterén. A szétváloga-
tott műanyaghulladékot egy, az újrafeldolgozásról gondoskodó céghez 
juttattuk el. A közel 400 darab hulladék körülbelül fele, 186 darab sze-
mét volt PET-palack, amelyből 123 flakon volt beazonosíthatóan márká-
hoz köthető. Ezek több mint 42%-a, 52 darab PET-palack a Coca-Colától 
származott (Coca-Cola, Sprite, Fanta, Naturaqua, Cappy).

Az ENSZ Globális Műanyagegyezményről szóló tárgyalása előttre 
időzítve, október 30-án mutatta be a Greenpeace, a Plastic Pollution 
Coalition és a Break Free from Plastic mozgalom a „Champions of 
Change” azaz a „Változás Bajnokai” elnevezésű kezdeményezést. 
Ennek keretében világszerte több mint 350 vállalat, köztük a Lush és 
a Ben & Jerry’s aláírt egy nyílt levelet, amelyben a kormányokat egy 
ambiciózus megállapodás elfogadására szólítják fel a műanyagter-
melés csökkentése és az egyszer használatos műanyagok kivezetése 
érdekében. Ehhez a nyílt levélhez a Humusz Szövetség és a mi meg-
keresésünkre öt magyar cég is csatlakozott (Cseriti, Ligeti Bolt Kft., 
MosóMami Kft., Ne Pazarolj, Rakun Kft.).

A műanyaghulladék egyre inkább elárasztja a bolygót, 
amire az újrahasznosítás szerintünk elégtelen megol-
dás. 2024-ben az eddigiekhez hasonlóan elsősorban 
a műanyaggyártás visszaszorítása mellett tettük le 
a voksunkat, s ennek mentén léptünk fel változatos mód-
szerekkel. Eközben a használatban lévő műanyag-cso-
magolások helyzetét is több ízben vizsgáltuk.

© Greenpeace / Bilej Kornélia 

© Járdány Bence / Greenpeace
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Kampányunk a biodiverzitás 
megőrzéséért

Nagy kép: © Greenpeace / Mitja Koba

A Fertő tó megmentéséért közel 5 évvel ezelőtt kezdtünk harcba. A tó 
nemzetközi és hazai védettséget is élvez, így a partján megkezdett 
óriásberuházás szerintünk jogsértő, a tó élővilágát súlyosan rombolja. 
Az ügyben ezért több pert is indítottunk, és 2024-ben a Kúria végül 
nekünk adott igazat. A nagyberuházás leállt, az illetékes építésügyi és 
közlekedési miniszter, Lázár János ígérete szerint pedig csak egy kicsi, 
a természettel összhangban lévő beruházás valósul majd meg. Ezt 
a helyiekkel, a Fertő Tó Barátai Egyesülettel közösen értük el. A Kúria 
ítélete más természetvédelmi ügyekben is irányadó lehet, ezzel túl-
mutat a Fertő ügyén.

Az Európai Unió intézményeiben zajló környezetvédelmi ügyekre is 
hangsúlyt fektettünk. Felhívtuk a figyelmet az épp megszülető EU ter-
mészet-helyreállítási rendelet jelentőségére, valamint az aggasztó kör-
nyezetvédelmi visszalépésekre – és azon dolgoztunk, hogy utóbbiakat 
megfékezzük. Az erdőirtásmentes termékek rendeletét így végül sike-
rült megvédeni a gyengítéstől, bár csak egy év késéssel lép majd életbe. 
Látványos fényfestéssel üzentük meg a politikai vezetőknek, hogy az 
ENSZ biodiverzitás konferenciáján, a COP16-on végre az emberi társa-
dalom és az élővilág többi részének jóllétét helyezzék előtérbe.

Az élővilág nem eladó! Ezzel a szlogennel foglalhatjuk 
össze a biodiverzitás megőrzéséért folytatott küzdel-
münket, ahol a hazai természetvédelemben egy fontos 
ügyben sikerült példát statuálni, miközben nemzetközi 
síkon is nyomást helyeztünk a politikusainkra.

© Járdány Bence / Greenpeace
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Önkéntesség és mozgalmak
Önkéntes csapatunk

2024-ben is megtartottuk információs alkalmainkat, ahol az új érdek-
lődők csatlakozhattak a szervezet által biztosított önkéntes és aktivista 
tevékenységekhez. Ezeken az eseményeken lehetőségük nyílt meg-
ismerni a Greenpeace történetét, alapértékeit, nemzetközi és hazai 
kampányait, illetve a képzéseket is. Minden évben bővítjük program-
jaink, eseményeink és képzéseink választékát, melyekhez csatlakozni 
tudnak az önkénteseink és aktivistáink. Idén közel 100 alkalom volt, 
melyek alatt az önkéntesek összesen több mint 10 000 órával járultak 
hozzá a Greenpeace tevékenységeihez.

Nagy kép: © Járdány Bence / Greenpeace

A Greenpeace Magyarország tevékenységeinek nagyon 
fontos mozgatórugói az önkéntesek és aktivisták. Az ő 
részvételük elengedhetetlen ahhoz, hogy kampányaink-
ban sikereket érjünk el. Kitartással és tapasztalattal fel-
vértezve folytatták 2024-ben is a Greenpeace munkájá-
nak segítését.
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Önkénteseink és aktivistáink 
jelenléte a Greenpeace 
kampányaiban

Év elején aktivista csapatunk tagjai tevékenyen részt vettek az akku-
mulátorgyárakkal kapcsolatos kampányunk indulásában: eseménye-
ket szerveztek, helyszínt jártak be, vagy épp méréseket végeztek.

Tavasszal a fókusz a klíma- és energiakampányra került: a Mátrai 
Erőműnél egy hatalmas homokórával figyelmeztettük a magyar kor-
mányt, hogy kifutunk az időből a klímaválsággal folytatott küzdelem-
ben. Nincs tehát időnk tovább várni, üzemidőt hosszabbítani, vagy épp 
az erőművet bővíteni.

Ezt követően az egyik áprilisi hétvégén az önkéntesek ellátogattak 
Kishantos termőföldjeire is, ahol korábban intenzív kampánymunkát 
folytattunk. A látogatás keretében felidézték mindazt a rengeteg mun-
kát, melyet az elmúlt több mint 10 évben végeztünk a mezőgazdál-
kodás területén.

Nyáron szokás szerint fesztiválokon vettünk részt, és tájékoztattuk 
a sátrunk látogatóit a környezet- és természetvédelem fontosságáról. 
A Sziget Fesztiválon bemutattuk a Magyarország 2050 kampányunk 
utópisztikus plakátjait, és felhívtuk a fesztiválozók figyelmét arra, hogy 
miért fontos azonnali lépéseket tennünk klímánk védelme érdekében.

A nemzetközi frontvonalban is bizonyítottak aktivistáink: részt vet-
tek szlovén, horvát, román és angliai akciókban egyaránt. Ezen 
kívül nyáron Szlovákia erdeiben is volt lehetőségük részt venni egy 
Forest Camp-en, ahol tudásukat egy igazán természetközeli helyszí-
nen fejleszthették tovább.

2024-ben sem maradtak el a workshopok és az előadások. Az elmúlt 
évekhez hasonlóan most is lehetőséget biztosítottunk önkénteseink 
számára, hogy számukra érdekes témákat dolgozzanak fel. Így egy 
több héten keresztül tartó filmklub keretein belül megnézték az 
Inside Greenpeace sorozatot, ahol az epizódokat követően jó hangu-
latú beszélgetések alakultak ki. Emellett iskolákba látogattak, hogy 
előadásokat tartsanak a diákoknak a környezetvédelem és a közös-
ségi szolgálat lehetőségeiről, továbbá kisebb eseményekre is vállaltak 
kitelepüléseket, és megismertették az érdeklődőkkel a Greenpeace 
aktívan futó kampányait.

© Greenpeace

© Greenpeace / Dörgő Zsuzsi

© Greenpeace / Dörgő Zsuzsi
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Bolygó, a zöld fiatalok 
új közösségi tere

A Bolygó Közösségi Tér fontos értéke, hogy egyszerre kínál programo-
kat a már aktív zöld fiataloknak, azoknak, akik még csak érdeklődnek 
a téma iránt, de nem cselekszenek, és azoknak is, akiket nem érde-
kel különösebben a környezet- és természetvédelem. Ennek fényében 
sokszínű programokon vehettek részt ebben az évben is az idejárók: 
volt nálunk társasjáték est, stop motion workshop, rovarfotó kiállí-
tás, zöldmozgalom-történeti workshop, közösségicselekvés-ötletelés 
a fogyasztói társadalom leváltásáról, mikrozöldnövesztés, podcastkép-
zés, varróklub és még sok-sok minden.

Elindítottuk a Reconnect programsorozatunkat, melynek célja, hogy 
segítsen a fiataloknak újrakapcsolódni a természettel, és tudással 
ruházza fel őket ahhoz, hogy végül cselekedni is tudjanak annak meg-
mentéséért. A programsorozat folyamán a résztvevők elismert szakér-
tőktől tanulhattak a természet csodáiról és problémáiról a Bolygóban 
és kint a terepen egyaránt.

2024-re a Bolygó Közösségi Tér rengeteg fiatal szá-
mára vált törzshellyé a 2023-as nyitás óta. Közösségek, 
barátságok, aktív csoportok alakultak ki, ami nagyban 
segítette a fiatalok önszerveződését, közösségi tanulá-
sát. Több mint 160 eseményt szerveztünk, és összesen 
3622-en látogattak el a Bolygóba.

Nagy kép: © Katkó Blanka / Greenpeace
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Augusztusban négynapos klímatábort tartottunk több mint 40 résztve-
vővel. A tábor fő fókuszában a cselekvés és aktivizmus állt: tartottunk 
csoportos projekt ötletelést, külföldi erdőfoglalók előadást tartottak, ban-
nereket varrtunk és festettünk, land artot készítettünk, valamint egy radi-
kális képzelet workshopon fejlesztettük a képzelőerőnket. A tábor célja 
egyrészt az emberek cselekvésre buzdítása volt, másrészt a közösség-
építés, hiszen cselekedni közösségben a legjobb és leghatásosabb.

Több képzést is szerveztünk a Bolygóban: féléves zöld aktivista kép-
zést, klímafreskó facilitátor képzést, podcastkészítő képzést. Ezek 
különösen fontosak annak érdekében, hogy a fiatalok kezébe konkrét 
eszközöket adjunk a cselekvéshez, és hogy elmélyítsük a tudásukat. 
Mindemellett számos, fiatalok által kezdeményezett projektet támo-
gattunk, mint például egy anti-black friday eseménysorozat szervezé-
sét, vagy a zöld akciószövetség megalakulását.

Annak érdekében, hogy a középiskolás korosztályt is jobban bevonjuk, 
Iskolai Közösségi Szolgálati önkéntes programot indítottunk, és osztá-
lyoknak tartottunk interaktív foglalkozást a természet sokszínűségéről.

© Tóth Fruzsina / Greenpeace

© Katkó Blanka / Greenpeace

© Tóth Fruzsina / Greenpeace

© Tóth Fruzsina / Greenpeace
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Augusztusban a Planet One szervezésében a dél-afrikai, kenyai, 
kameruni, magyar, örmény és svéd közösségi terekbe járó fiatalok 
egy nemzetközi találkozó keretében Örményországban mutatták be 
egymásnak, hogy az egyes országokban milyen kihívásokkal néznek 
szembe a klíma- és ökológiai válság kapcsán, és közösen ötleteltek 
a lehetséges megoldásokon.

Új zöld közösségi teret nyitottunk Szófiában és Kijevben. A bolgár és 
ukrán csapattal kétszer tartottunk személyes találkozót, ahol főként 
a tudásátadáson, csapatépítésen, kollaborációs lehetőségek keresé-
sén volt a hangsúly.

© Tóth Fruzsina / Greenpeace © Greenpeace

© Greenpeace

© Szekeres Laura / Greenpeace
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Adományszervezés

Milyen forrásokból működünk?
A magyar Greenpeace része a kilenc országot (Ausztria, Bulgária, 
Horvátország, Lengyelország, Magyarország, Románia, Szlovákia, 
Szlovénia és Ukrajna) magában foglaló Közép- és Kelet-Európai 
Greenpeace-nek. Működésünkhöz a magyarországi támogatók mel-
lett a Greenpeace közép- és kelet-európai irodáját támogató több 
mint 172 ezer magánadományozó is hozzájárul, adományaikból 
a Greenpeace Magyarország is részesül.

A Greenpeace Magyarország 2024-ben 355 990 213 forint támogatást 
kapott a Közép- és Kelet-Európai Greenpeace-irodától.

Magyarországon jelenleg több mint 8600 aktív támogatónk van. 
Közülük rendszeres támogatóink átlagosan havi 2400 forinttal járulnak 
hozzá munkánkhoz. A magyarországi adományok összege 2024-ben 
összesen 163 248 483 forint volt.

Politikailag és anyagilag 
független környezetvédelmi 
szervezet vagyunk

Bevételeink fennállásunk óta kizárólag magánszemélyektől és 
magánszemélyek által alapított alapítványoktól származnak, egyrészt 
Magyarországról, másrészt a Közép- és Kelet-Európai Greenpeace-
irodától. Államoktól, kormányoktól, pártoktól, vállalatoktól nem foga-
dunk el semmilyen anyagi támogatást sem itthon, sem a világ más 
részein. Ez garantálja teljes politikai és anyagi függetlenségünket.

Nagy kép: © Greenpeace / Dörgő Zsuzsi
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2024-es hazai adományszervezői 
munkánk és bevételeink

2024-ben rendszeresen adományozó támogatóink 128 172 159 forint-
tal segítették környezetvédelmi munkánkat. A 2024-es év során az 
SZJA 1%-os felajánlásokból összesen 20 059 048 forintot gyűjtöttünk.

2024-ben a postai úton küldött adománygyűjtő leveleinkre 2 644 386 
forint támogatás érkezett.

2024-ben is folytattuk a telefonos adománygyűjtő kampányunkat, 
melynek keretében több mint 17 000 embert hívtunk fel. A telefo-
nos adománygyűjtő kampányokból érkezett rendszeres adományok 
összege szerepel az összesített rendszeres bevételeink között.

2024 során a weboldalunkon adományozóknak környezetbarát 
Greenpeace-naptárat adtunk ajándékba. Az év elején 2024-es naptá-
rat, az év végén pedig 2025-öset, melyek összesített tárgyévi bevétele 
2 912 000 forintot tett ki.

A munkánk iránt érdeklődőket különböző csatornákon (Facebook, 
Instagram, TikTok, YouTube, e-mail hírlevél, petíciók, weboldal) keresz-
tül tájékoztattuk aktuális kampányainkról, és arra kértük őket, támogas-
sák adományukkal tevékenységünket. Ilyen formában, valamint spontán 
banki átutalással, illetve spontán bankkártyás támogatással 2024-ben 
összesen 8 724 486 forint adomány érkezett szervezetünkhöz.

2024 nyarán útjára indítottuk a „Fast Fashion SecondHand – Nincs 
Szükség Újra!” kampányunkat, mert több energiát használ fel a diva-
tipar, mint a repülés és a hajózás együttvéve. Megdöbbentő: csak 
Magyarországon évi 80 ezer tonna ruhát dobunk ki. A kampány kap-
csán támogatásért cserébe mindenkinek egy egyedi, szitázott second 
hand pólót postáztunk, hogy népszerűsítsük a használt ruhák viselését, 
valamint a ruhajavítást. A kampány tárgyévi bevétele 664 700 forint volt.

Minden egyes támogatást ezúton is nagyon szépen köszönünk!
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Etikus adománygyűjtő 
szervezet vagyunk

A Greenpeace Magyarország Egyesület tagja az Etikus Adománygyűjtő 
Szervezetek csoportjának, és mindenben megfelel az etikai kódexben 
foglalt szigorú előírásoknak. Mindez garantálja, hogy adományszer-
vezési munkánkat az előírt törvényi kereteket is túlteljesítve, átlátha-
tóan végezzük.

A Greenpeace Magyarország Egyesület 2002 óta működik. Pénzügyileg 
és politikailag független, nonprofit, közhasznú környezetvédő szerve-
zet, több mint 8600 magyar támogatóval és több százezres online 
követői bázissal. Természeti környezetünk és mindannyiunk egész-
ségének védelméért dolgozunk, hogy hazánk egy tisztább, élhetőbb 
ország legyen.

Jelenleg több mint 55 országban van Greenpeace-iroda a világon, 
a Greenpeace Magyarország ezek egyike. Közös a nevünk, a célunk 
és az értékeink: kitartóan, látványosan, bátran és mindig erőszakmen-
tesen hívjuk fel a figyelmet a környezeti problémákra és azok meg-
oldásaira. Aktívan cselekszünk a pozitív változásokért, egy élhető és 
békés jövő érdekében.
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